
an estat quatre anys
durs a la minoria de
Sant Julià. Rossend
Areny valora la seva

experiència.

Quin balanç en fa del mandat?
Personalment, minso; en la feina
de gestió, l’aportació ha estat po-
ca perquè no m’han deixat. Volia
cooperar, però la majoria no ho
ha permès. I, pel que fa a la seva
tasca, som l’únic comú que
anem a l’inrevés. La resta ha ei-
xugat deute i fa més inversió.
Aquí, tot el contrari. El balanç és
molt pobre.

Ha sentit que només podia dir
alguna cosa a les sessions?
No és normal el que ha succeït
amb les comissions de treball.
Les poques que hem fet es po-
den comptar amb els dits de la
mà i han estat merament infor-
matives. Moltes no s’han reunit.
M’hauria agradat estar molt més
conseller del que he estat.

En què creu que s’ha fallat des
de la minoria?
Molts cops m’he plantejat si era
culpa meva que no em passaven
informació i no em deixaven par-
ticipar. He intentat fer autocrítica
i, amb el cor a la mà, no  trobo
cap element que expliqui aques-
ta actitud. Per què només entrar
al mandat se’ns va excloure dels
consells d’administració de les
societats? Què havíem fet el dia
zero? 

A què ho atribueix, doncs?
Ha estat deliberat des de la majo-
ria passar la mínima informació.
No sé per què. El resultat és que
no ens han permès treballar. Si
algun dia sóc cònsol, integraré la
minoria en totes les decisions.
Ens han votat 700 persones, que
són moltes, i hem de tenir dret a
participar en la gestió del comú. 

Com valora l’estat econòmic
del comú?
A final del 2014 estàvem al 88%

del sostre de deute i al primer tri-
mestre estarem al 93% del mà-
xim. No hi ha una davallada. Els
pressupostos es fan amb superà-
vit i després s’acaba confirmant
un dèficit important i a més
s’han de sumar els reconduïts. 

Té por de superar el límit legal?
Espero que no. Si arribem a això
tindrem un problema, i gros. I no
sé quina solució trobarien.

Veu la majoria conscienciada
que això no pot passar?
A vegades m’ho demano. És evi-
dent que la culpable és Naturlan-
dia. Els veig motivats amb aquest
projecte. Tenen més informació
que jo per creure-hi. Si realment
aquesta informació que jo recla-
mo des de fa temps és bona, que
me la passin.

Seria el pla de viabilitat tantes
vegades demanat, fins i tot da-
vant la Justícia...
I Josep Roig tampoc n’ha tret l’ai-
gua clara. En aquest país sembla
que o estàs del bon lloc política-
ment parlant o ets un zero a l’es-
querra. El pla segons el vent que
bufa existeix, no existeix, existeix
però no te’l passaré, te l’ensenya-
ré però no te’l deixaré. Entenc
que hi és perquè per renegociar
les pòlisses de crèdit amb un
banc has de demostrar que això
no s’ensorrarà. Un dia ens van dir
que no érem ningú per passar-
nos la informació.

Alguna informació dels resul-
tats del 2014 a Naturlandia?
No els sabem. Quan hi ha un bo-
om d’afluència de seguida cor ren
a dir que hi ha hagut molta gent.
Però fins ara portem tres tanca-
ments i tots diuen que perquè el
projecte tiri endavant el comú hi
ha de posar diners. El parc acu-
mula un dèficit anual de dos mi-
lions. No és rendible. 

I la repercussió al parc a la par -
ròquia o al país ho justifica?
Quina repercussió? Pregunta als
comerciants. Allò està a disset
quilòmetres. Han continuat tan-
cant botigues. 

Ha rebut ja explicacions sobre
les despeses fetes pels cònsols
amb les targetes?
No. Hem demanat comprovants
i els extractes bancaris i hem par-
lat amb el conseller de Finances,
amb els cònsols i amb el seu en-
torn polític i no n’he tret l’aigua
clara. M’agradaria que acabés el
mandat amb això aclarit. No és
que sigui una xifra estratosfèrica,
però parlem només del 2013. Ha
estat el modus operandi de tot el

mandat? Ja li he dit a la cònsol.
Espero que ho puguin demostrar
pel bé de la imatge del comú.

Què va pensar en veure l’infor-
me?
Que a Andorra estem igual d’ex-
posats a aquestes pràctiques que
a altres llocs. Em va entristir
molt, i més venint dels cònsols
de la meva parròquia. 

Podran justificar les despeses?
No ho sé. Em diuen de portes en-
dins que tot ha estat un error i
que tot responia a despeses de
darrera hora per a la inauguració
del parc i que calia celeritat.

Què es va comprar?
No ho sé, no m’ho han dit. I si és
així, el 2014 les despeses haurien
de ser molt menors en propor-
ció. 

Per justificar això, cal recórrer
a advocats?
No en tinc ni idea. Mai m’he tro-
bat amb aquests percals. 

Com valora que la fiscalia no
hagi actuat?
Suposo que vol donar temps per-
què a qui s’acusa d’una mala pra-
xi es defensi. No sé si actuarà d’o-
fici. La fiscalia és de l’Estat i
aquest està governat per un par-
tit que és DA, antic soci del co-
mú, i dins del consell de comú hi
ha membres de DA asseguts. No
sé si això entorpirà el procés. 

Si ningú mou fitxa, el PS de-
nunciarà?
Estem esperant. Donem un
temps prudencial. Serà una deci-
sió a nivell del partit. S’ha de va-
lorar bé, però no es descarta. 

Com valora que el vial de Sant
Julià ara no sigui prioritari?
Es prioritzen altres obres que no
són tan importants com la porta
d’entrada al país. És un projecte
que cueja fa temps i ningú mou
fitxa. 

El trencament entre DA i UL,
influeix?
En la legislatura anterior eren so-
cis. En què va influir tenir dos
consellers al grup demòcrata? El
trencament, si ha d’influir, serà
en negatiu. 

Es creu la cònsol quan diu que
no repetirà? 
Tristament sí, perquè malgrat tot
continuo pensant que és una po-
lítica vàlida. És bona a nivell de
gestió però al mandat alguna co-
sa se li ha escapat de la mà. És
per no tenir ganes de tornar. 

Roig i vostè, estan a grups dife-
rents a contracor?
Hauria preferit que no ho ha-
guessin fet. Jo vaig decidir que-
dar-me a casa i ell seguir un dels
dos. Tenia els seus motius i són
legítims. I això no ens impedeix
seguir treballant conjuntament.
No seria un problema asseure’ns
per una plataforma única a les
eleccions.

DESPRÉS DE TRES ANYS I MIG A LA MINORIA LAUREDIANA, AMB MOLTS ENFRONTAMENTS, ESPECIALMENT
AMB ELS CÒNSOLS, EL CONSELLER SOCIALDEMÒCRATA FA BALANÇ DE LA SEVA EXPERIÈNCIA

“Naturlandia té un dèficit de dos
milions per any, no és rendible”

GABRIEL PÉREZ
Andorra la Vella
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Gil és una política
vàlida, però al mandat
alguna cosa se li ha
escapat de les mans
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